



The Ottawa
Hospital

L'Hôpital
d'Ottawa

Inspired by research.
Driven by compassion.

Inspiré par la recherche.
Guidé par la compassion.

Psychology 4

Reshaping the future of healthcare

The Ottawa Hospital (TOH) is one of Canada's largest learning and research multi-campus hospitals. With more than 1,400 beds and approximately 17,000 staff, physicians, residents and volunteers, we deliver specialized care to the Eastern Ontario, Western Quebec and Eastern Nunavut regions. At The Ottawa Hospital, we don't just serve our community, we belong to the community. That insight is at the heart of our ambitious plan to reshape the future of healthcare for our community.

From the compassion of our people to the relentless pursuit of new discoveries, The Ottawa Hospital never stops seeking innovative solutions to the most complex health care challenges while continually engaging with the community to support our vision to provide each patient with the kind of care and compassion we would want for our loved ones.

Working together with its research institute, the University of Ottawa, and other partners, the hospital is continually gaining national and international recognition for high-quality patient care, teaching and research, while striving to meet the needs of the culturally diverse community we serve.

Salary Range

\$62.135 - \$79.845/hour

Position Information

This position is with the Aspire Health department of the Ottawa Hospital.

Incumbents will be part of an accomplished, collegial and vibrant group of Psychology staff, who are actively involved in clinical service, research, teaching and training. TOH Psychology has a CPA accredited predoctoral internship program in Clinical Psychology. Psychologists also have academic appointments with the School of Psychology at the University of Ottawa and supervise doctoral level practicum students. Psychologists are provided opportunity to participate in professional development opportunities, including TOH Psychology Lunch and Learn activities. Early career psychologists at TOH can participate in a mentorship group. As highly valued members of the TOH team, Psychologists are often involved in program and corporate initiatives to enhance patient care.

The Ontario Workers Network (OWN) at The Ottawa Hospital is part of a provincial network of occupational rehabilitation clinics providing specialized interdisciplinary services for mental health and

physical injuries. We leverage our partners, technology and shared learnings to offer integrated, high quality and coordinated care closer to home. We are seeking a psychologist with an interest in transforming healthcare and enhancing team collaboration. In this role, the psychologist will provide outpatient assessments and treatment to help clients navigate their recovery journey. The psychologist will also play a key role in providing: supervision to mental health providers; consultation to physical medicine and rehabilitation teams; education to third-party stakeholders (e.g., insurers); and, the development of evidence-based programming.

What you will bring

- Doctorate in Psychology from a CPA or APA accredited clinical psychology program;
- Registered, or eligible for registration, with the College of Psychologists of Ontario;
- Completion of a CPA or APA accredited internship;
- Declared area of competency in Clinical;
- Experience in psychodiagnostic assessment and treatment of outpatients with pain conditions and co-morbid medical and psychological conditions;
- Ability to supervise/lead/coach/mentor;
- Ability to work cooperatively in an inter-professional setting;
- Experience working with word processing, spreadsheet and database applications;
- Superior written, verbal and presentation skills;
- Superior interpersonal skills;
- Eligible to work in Canada.

You will stand out with

- Experience working with WSIB patients;
- Declared area of competency in Health or Rehabilitation Psychology;
- Proficiency in English and French oral expression (level 4 - advanced) and comprehension (level 4 - advanced).

The Ottawa Hospital uses a 5-level language proficiency scale to define the required level of language skills in English and in French for positions at the Hospital, and to evaluate job candidate language skills. Language proficiency requirements are based on the nature of the position and the level of interaction with French and English speaking clients.

[Click here for additional information on The Ottawa Hospital's language proficiency levels.](#)

What you can expect from us

The Ottawa Hospital is committed to providing a healthy, safe, and inclusive work environment for everyone. We are driven by our purpose to provide each patient with the world-class care, exceptional service and compassion we would want for our loved ones.

We offer an attractive and equitable compensation package including a comprehensive benefits package, a Defined Benefit Pension (DBP) plan, and insurance protection. We also offer discounts from choice providers on a variety of products and services.

The Ottawa Hospital provides various Health and Wellness resources as well as opportunities for personal and professional development opportunities from our in-house Learning and Leadership Development team to help align your goals with your career objectives.

Interested? Apply today!

If you are passionate about what you do, motivated by improving the health of the community, excited by leading-edge medical technology, and as committed to excellence, quality and patient safety as we are, we would like to hear from you. Please submit an on-line application to **JO ID 112455** by visiting the TOH [Career Opportunities](#) page. We thank all those who apply but only those selected for further consideration will be contacted.

The Ottawa Hospital is an equal opportunity employer and is committed to providing an inclusive work environment. Candidates are encouraged to request accommodations throughout all stages of the recruitment process. These accommodation requests will be kept confidential. To request an accommodation or if you have any questions regarding accessibility, please contact TOHRecruitment@toh.ca



The Ottawa
Hospital

L'Hôpital
d'Ottawa

Inspired by research.
Driven by compassion.

Inspiré par la recherche.
Guidé par la compassion.

Psychologie 4

Nous redessignons l'avenir des soins de santé.

L'Hôpital d'Ottawa est l'un des plus importants hôpitaux d'enseignement et de recherche au Canada. Comptant plus de 1,400 lits et environ 17,000 employés, médecins, résidents et bénévoles sur plusieurs campus, nous offrons des soins spécialisés à la population de l'Est de l'Ontario, de l'ouest du Québec et du Nunavut. L'Hôpital d'Ottawa ne fait pas que soigner la communauté, il lui appartient. Cette appartenance s'inscrit au cœur de notre plan ambitieux afin de redessiner l'avenir des soins de santé pour tous au sein de notre collectivité.

Par la compassion de son personnel et la quête perpétuelle de nouvelles découvertes, L'Hôpital d'Ottawa cherche sans relâche des solutions novatrices aux défis les plus complexes en santé, tout en ralliant sans cesse la population à sa vision d'offrir à chaque patient des soins de calibre mondial et des services exceptionnels avec une compassion digne des personnes qui nous sont chères.

En collaboration avec son Institut de recherche ainsi qu'avec l'Université d'Ottawa et d'autres partenaires, l'Hôpital s'est taillé une réputation de choix à l'échelle nationale et internationale pour l'excellence de ses soins, de sa formation et de ses recherches, tout en s'efforçant de répondre aux besoins d'une population multiculturelle.

Échelle salariale

\$62.135 – 79.845/heure.

Information sur le poste

Ce poste est à pourvoir au sein du département Aspire Health de l'Hôpital d'Ottawa.

Les titulaires feront partie d'un groupe accompli, collégial et dynamique d'employés en psychologie, qui sont activement impliqués dans le service clinique, la recherche, l'enseignement et la formation. Le département de psychologie à l'Hôpital d'Ottawa offre un programme d'internat pré-doctoral en psychologie clinique accrédité par la SCP. Les psychologues ont également des nominations académiques à l'École de psychologie de l'Université d'Ottawa et supervisent des étudiants en stage de niveau doctoral. Les psychologues ont l'occasion de participer à des activités de perfectionnement professionnel, notamment les déjeuners-conférences de L'HO. Les psychologues en début de carrière à L'HO peuvent participer à un groupe de mentorat. En tant que membres éminents du personnel de

L'Hôpital d'Ottawa, les psychologues participent souvent aux programmes et aux initiatives de l'Hôpital afin d'améliorer les soins aux patients.

2

Le Réseau des travailleurs de l'Ontario (OWN) de L'Hôpital d'Ottawa fait partie d'un réseau provincial de cliniques de réadaptation professionnelle offrant des services interdisciplinaires spécialisés pour la santé mentale et les blessures physiques. Nous tirons parti de nos partenaires, de la technologie et des apprentissages partagés pour offrir des soins intégrés, de haute qualité et coordonnés plus près du domicile. Nous recherchons un psychologue intéressé par la transformation des soins de santé et l'amélioration de la collaboration en équipe. Dans ce rôle, le psychologue fournira des évaluations et des traitements ambulatoires pour aider les clients à naviguer dans leur cheminement vers le rétablissement. Le psychologue jouera également un rôle clé en assurant : la supervision des prestataires de santé mentale ; consultation d'équipes de médecine physique et de réadaptation; l'éducation des parties prenantes tierces (par exemple, les assureurs) ; et l'élaboration de programmes fondés sur des données probantes.

Ce que vous apporterez

- Doctorat en psychologie clinique d'un programme agréé par la Société canadienne de psychologie ou l'American Psychological Association;
- Agrément de l'Ordre des psychologues de l'Ontario ou admissible à l'obtenir;
- Stage agréé par la Société canadienne de psychologie ou l'American Psychological Association;
- Domaine de compétences déclarées en psychologie clinique, en santé ou en réhabilitation;
- Expérience en évaluation psychodiagnostique et en traitement de patients ayant des incapacités physiques dans une clinique externe;
- Capacité de superviser, de diriger et d'encadrer;
- Capacité de travailler en équipe interprofessionnelle;
- Expérience pratique avec des logiciels de traitement de texte, des tableurs et des bases de données;
- Solides aptitudes pour la communication orale et écrite et les présentations;
- Solides aptitudes pour les relations interpersonnelles;
- Admissibilité à travailler au Canada.

Vous vous démarquerez par

- Expérience de travail avec des patients de la CSPAAT;
- Maîtrise du français et de l'anglais : expression orale (niveau 4 - avancé) et compréhension (niveau 4 - avancé).

L'Hôpital d'Ottawa utilise une **échelle de compétence linguistique à 5 niveaux** pour définir le niveau de compétence linguistique requis en français et en anglais pour les postes à l'Hôpital et pour évaluer les candidats. Les exigences relatives au niveau de compétence linguistique sont déterminées selon la nature des tâches et le degré d'interaction avec le public.

[Cliquez ici pour obtenir plus d'informations sur les niveaux de compétence linguistique de l'Hôpital d'Ottawa.](#)

L'Hôpital d'Ottawa s'est engagé à maintenir un milieu de travail sain, sécuritaire et inclusif. Nous aspirons à offrir à chaque patient des soins de calibre mondial et des services exceptionnels avec une compassion digne des personnes qui nous sont chères.

Nous offrons une rémunération concurrentielle et équitable, incluant un ensemble complet d'avantages sociaux, un régime de retraite à prestations déterminées et une couverture d'assurance. Nous offrons aussi des rabais auprès d'une sélection de fournisseurs de divers produits et services.

L'Hôpital d'Ottawa offre diverses ressources sur la santé et le mieux-être ainsi que des occasions de développement personnel et professionnel de notre équipe d'Apprentissage et Perfectionnement du leadership pour vous aligner sur vos objectifs de carrière.

Intéressé? Postulez maintenant

Votre travail vous passionne? L'amélioration du bien-être de la collectivité vous stimule et les technologies médicales de pointe suscitent votre intérêt? Vous êtes également résolu à promouvoir l'excellence, la qualité des soins et la sécurité des patients? Veuillez soumettre une candidature en ligne pour l'offre d'emploi **JO ID 112455** en visitant la page des [Opportunitésdecarière](#). Nous remercions tous les postulants de leur intérêt. Toutefois, nous communiquerons seulement avec les candidats retenus pour une entrevue.

Tous les membres du personnel de l'Hôpital sont responsables d'offrir des soins sécuritaires de qualité aux patients. L'Hôpital d'Ottawa souscrit au principe d'équité en matière d'emploi et est déterminé à offrir un milieu de travail inclusif. Les personnes présentant leur candidature à l'Hôpital qui souhaitent obtenir des mesures d'adaptation sont invitées à en faire la demande; elles peuvent le faire à tout moment au fil du processus de recrutement. Ces demandes seront traitées en toute confidentialité. Si vous souhaitez faire une demande de mesures d'adaptation ou si vous avez des questions en lien avec l'accessibilité, veuillez écrire à TOHRecruitment@toh.ca